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Voorzitter, 

Voor ons ligt inmiddels al de derde begroting van onze gemeente 

Beekdaelen. Een begroting in een tijd die overheerst wordt door 

onzekerheid voor vele inwoners en ondernemers. 

Onzekerheid over werkgelegenheid of het voortbestaan van hun 

bedrijf; 

Onzekerheid over hun gezondheid; 

Onzekerheid over hun fysieke of mentale gezondheid ten tijd van 

deze pandemie. 

Ook voor onze gemeente is het een onzekere tijd. Welke gevolgen in 

financiële zin dit gaat hebben voor ons huishoudboekje is voor 

niemand helder, ondanks dat wij als gemeente reeds een corona-

potje beschikbaar hebben gesteld. 

Wij willen dan ook onze dank en waardering uitspreken naar alle 

zorgverleners die keihard werken voor onze inwoners. 

Laten wij hopen dat er snel licht aan het einde van deze tunnel komt 

en er weer nieuwe zekerheden komen voor iedereen. 

Voorzitter, 

De economische gevolgen van deze pandemie raakt heel veel 

inwoners, van gepensioneerden tot ondernemers. Juist in deze tijden 

is het van belang om te zorgen dat alle inwoners bestaanszekerheid 

hebben. Daarom zijn wij dan ook blij dat het college voortvarend 

aan de slag gaat met de “eigentijdse versterkingen in economie en 

participatie”, ook wel “veerkrachtige Beekdaelen” genoemd, waarin 

met oa. Kompas, Bol, het MKB, het UWV én burgers gekeken wordt 

kansen en mogelijkheden. 

We moeten er samen voor zorgen, dat de groeiende ongelijkheid 

wordt afgestopt. 

Want voorzitter, iedereen moet zeker kunnen zijn van een 

fatsoenlijk basisinkomen.  
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In de begroting wordt aangegeven dat er een aantal pilots, 

bijvoorbeeld de dorpscoördinator uit het college 

uitvoeringsprogramma geëvalueerd gaan worden. En dat is ook 

goed, wel hopen wij dat bij deze evaluatie goed gekeken gaat 

worden naar de vooraf gesteld doelen én de kansen die er nog 

liggen bij deze pilots. 

Het verbaast ons enigszins dat in de begroting reeds wordt 

voorgesorteerd op een positieve uitkomst van de pilot 

dorpscoördinator, door nu al deze pilot uit te breiden van 1 kern 

naar 3 kernen. Ons inziens is het de juiste route om eerst de 

evaluatie af te wachten en op basis van deze uitkomst te bezien hoe 

en of wij deze pilot voortzetten. Daarom heeft de PvdA dan ook een 

amendement ingediend, waarbij wij voorstellen om de middelen wel 

beschikbaar stellen, maar dat wij deze middelen pas inzetten nadat 

wij ons een mening gevormd hebben over de evaluatie van de pilot 

dorpscoördinator. 

Voorzitter, 

Op dit moment wordt er hard gewerkt aan het masterplan Park de 

Oirsprong. Bureau Kragten hoopt aan het einde van dit jaar het plan 

te presenteren. Ondertussen staat er een kredietvotering van € 

600.000,- in de begroting opgenomen ter vervanging van het 

kunstgrasveld en de verlichting van voetbalvereniging Alfa Sport. 

Een gezonde en maatschappelijk betrokken vereniging die ons 

inziens zeker dit nieuwe veld nodig heeft.  

Echter gezien het feit dat wij de inhoud van het masterplan niet nog 

kennen, willen wij heel even een pas op de plaats maken met het 

aanleggen van dit kunstgrasveld.  

Want als straks blijkt dat het veld net even een paar meter 

verschoven had moeten zijn of dat er door, ik noem maar een 

voorbeeld, het efficiënter of goedkoper was geweest als het veld een 

kwartslag gedraaid was om het masterplan uit te voeren. 

Juist door zaken samen op te pakken voorzien wij mogelijkheden om 

synergie voordelen te behalen. 

Graag zien wij hier een toezegging van het college. 
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Voorzitter, 

Op het moment dat er 1 januari 2021 begonnen gaat worden met 

het uitvoeren van deze begroting is ons harmonisatietraject 

afgerond. Keurig en geheel binnen de gestelde wettelijke kader. Dit 

is een hell-of-a-job geweest. 

Een compliment voor de ambtenaren die dit voor elkaar gekregen 

hebben. 

Echter hebben zij dit werk niet alleen kunnen doen en werden er 

frequent externe partners ingehuurd om het extra werk te doen of 

extra kennis aan te dragen. 

Nu het harmonisatietraject tot een einde komt wil de PvdA ook dat 

er een einde komt aan het hoge percentage van externe partners. 

En dat de organisatie streeft naar competentieversterking zodat 

inzet van externe deskundigheid in de toekomst steeds minder 

noodzakelijk is. 

Wij willen dat het college met een voorstel komt waarbij kosten van 

externe inhuur uitgedrukt als percentage van de loonsom 

vermeerderd met de totale kosten voor externe inhuur in 3 jaar tijd 

worden teruggedrongen van nu bijna 8% tot maximaal 4% waarbij 

het verschil kan worden ingezet voor competentieversterking van 

het eigen personeel. 

Hierover dienen wij een motie in. 

Voorzitter, 

Structurele belastingen verhogen, anders dan indexeren,  om de 

begroting sluitend te krijgen is een middel dat niet wenselijk is en 

mensen structureel in hun portemonnee raakt. 

Met doelbelastingen kan de gemeente de kosten voor een bepaalde 

voorziening ten laste laten komen van de gebruikers. Denk hierbij 

aan rioolbelasting, bouwleges, maar ook de grafrechten. 
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Nu wordt het tekort aan inkomsten als het ware door iedere 

inwoners structureel betaald. Mocht deze doelbelasting 

kostendekkend zijn, ontstaat er elders ruimte in de begroting of is er 

ruimte voor lastenverlichting. 

Er komt per 1 januari 2021 een tarief voor grafrechten voor alle 

inwoners van Beekdaelen als gevolg van de verplichte harmonisatie 

én dat is ook goed. Echter zijn de inkomsten veel lager, dan de 

uitgaven. 

Daarom zouden wij graag bij de behandeling van de kadernota een 

voorstel willen zien om vanaf 2022 te komen tot een kostendekkend 

tarief voor de begraafplaatsen met in achtneming dat de kosten voor 

het groenonderhoud aan de randen van de begraafplaatsen hier niet 

in meegenomen worden. 

Het groene karakter aan de randen van de begraafplaatsen draagt 

bij aan het landschappelijk karakter van onze gemeente. Vandaar 

dat wij vinden dat deze kosten geen direct verband houden met de 

kosten voor de begraafplaatsen.  

Voorzitter, 

Het komende jaar krijgen wij een aantal belangrijke dossier voor 

ons. De huisvesting van onze organisatie, het 

Dorpsontwikkelingsplan Nuth met o.a. daarin de Nuinhofwijk, 

Structuurvisie Wonen Zuid-Limburg en uiteraard de Omgevingswet. 

Wederom een grote uitdaging voor onze ambtenaren. 

En dat brengt mij bij de organisatie. Kort citeer ik uit de begroting: 

“Met de inzet van een extern begeleidingstraject voor 

procesbegeleiding en teamontwikkeling, waarbij het zelfsturend 

vermogen van teams en de individuele medewerkers verder wordt 

gestimuleerd en ontwikkeld, zetten we een belangrijke stap richting 

zelforganisatie. In een programmaplan zijn de koers en de te nemen 

stappen voor 2021 uitgewerkt.” (einde citaat) 
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Een  mooie passage, maar hoe meetbaar is dit en welke concrete 

doelen gaan we bereiken? Graag vernemen wij van de 

portefeuillehouder of hij ons schriftelijk kan informeren over de 

gestelde doelen en wanneer deze doelen geëvalueerd gaan worden.  

Voorzitter, 

De werkzaamheden van de buitenring Parkstad Limburg zijn 

nagenoeg afgerond en de buitenring is officieel in gebruik genomen. 

De overlast voor inwoners van een aantal dorpskernen wordt nu pas 

zichtbaar. Waarbij met name de inwoners van Nuth en zeer zeker 

Vaesrade dagelijkse ongemakken ervaren. Wil iemand vanuit Nuth 

naar Hoensbroek rijden, dan is er geen Randweg meer. Nu moeten 

zij eigenlijk via de turborotonde naar Hoensbroek. 

Maar via Vaesrade of Laar is korter, sneller en makkelijker. Een 

absoluut onwenselijke situatie, die het woongenot van onze 

inwoners aantast en waar wij een plan van aanpak voor willen 

ontvangen om het leefgenot van deze inwoners te herstellen. 

Het is ons inziens dan ook volslagen belachelijk dat er nu nog eens € 

116.000 extra naar dit project moet gaan. Omdat het 

prestigeproject van de provincie nu duurder uitvalt moeten de 

gemeenten hier aan bijdragen. Wij vragen het college om zich hier 

met hand en tand tegen te verzetten en vast te houden aan het 

oorspronkelijke bedrag van € 300.000. 

Dat brengt ons ook bij de motie Naanhofsweg, die wij samen met 

het CDA indienen. Gezien de beschikbare spreektijd zal ik mij 

beperken en aangeven dat het college nu aan  de slag moet met het 

nemen van de maatregelen die nodig zijn om de Naanhofsweg per 1 

januari 2021 weer toegankelijk te maken voor bewoners van 

Vaesrade met hun motorvoertuigen.  

Dan nog een aanvullende uitgave die onze wenkbrauwen doet 

fronsen: het extra voorbereidingskrediet van € 50.000 voor de 

gemeentelijke huisvesting. Tijdens de laatste bijeenkomst van de 

werkgroep is dit niet door de portefeuillehouder kenbaar gemaakt en 

de keuzes van de raad hieromtrent waren bij het vaststellen van de 

kadernota reeds inzichtelijk.  
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Nu al extra geld vragen voordat er überhaupt ook maar een concreet 

plan ligt, baart ons zorgen en maakt ons extra waakzaam in dit 

dossier, waarbij wij al menig maal onze kanttekeningen kenbaar 

hebben gemaakt. 

Voorzitter, 

Zeker in 2021 moeten wij investeren in mensen en niet in stenen. 

Zodat iedereen zeker kan zijn van een eerlijke perspectiefrijke 

toekomst. 

Lars Kockelkoren 
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